
Protokół Nr XLVIII/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 30 lipca 2010 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Sędziszowie      
Adam Mysiara. Stwierdził iż obecnych jest 12 radnych co stanowi wystarczające 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radną Panią Bożenę Wójcik. 
Głosowanie  
12 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? Wniosków nie zgłoszono. 
Odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja o pracy Burmistrza. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwała w sprawie zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Sędziszowie. 
6. Uchwała w sprawie stawek opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Sędziszowie. 
7. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu  za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowego Centrum 
Kultury i Miejsko Gminnego Ośrodka Zdrowia. 

8. Uchwała w sprawie odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Wojciechowicach. 

9. Uchwały zmieniające uchwałę budżetową na 2010 rok. 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i dyskusja. 
12. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
12 głosów – za 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz przedstawił informację o pracy za okres od ostatniej sesji. 
Radny J. Strzelec. 
- zbliżają się żniwa a drogi do pól nie  zostały naprawione gdy była pogoda, teraz po 
deszczach wszystko rozmokło i nie da się wjechać. Sołtys Mstyczowa prosił i nic nie 
zrobiono to samo w Przełaju, traktujmy się poważnie. 
Radny Z. Konieczny 
- droga w stronę Samka jeśli geodeta twierdzi, że droga musi być przesunięta to czy 
firma Wojtrans zrobi ją w tych samych pieniądzach? 
Pan Burmistrz 



- mam nadzieję że droga o szerokości 3 m jaką chcecie zmieści się w tym ciągu 6 
metrów, jeśli się okaże że ma być w innym miejscu to na dziś nie odpowiem, 
- w wielu miejscach po przejściu ciężkiego sprzętu znów są dziury. 
Pan K. Chmaruk 
- nie jesteśmy w stanie na czas dowieźć wszędzie kamień, po tegorocznych ulewach 
duże samochody nie mogą wjeżdżać na drogi polne, będziemy przywozić kamień na 
rampę kolejową i dopiero rozwozić małymi samochodami. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- pominął Pan w oświetleniu Rynek, 
- wszędzie Dożynki są odwołane nie wiem czy u nas zdążymy sprzątnąć zboże. 
Ad. 4 
Radny W. Tabor 
- wracam do sprawy glinianek, teraz WOJTRANS jeszcze dołożył, jest tam przepust 
pod drogą powiatową który został zasypany, trzeba go odkopać, 
- od sołtysa w stronę Klimontowa do końca zabudowań Zasady droga zniszczona 
przez wodę, 
- Piła został zrobiony odcinek drogi a został zakręt odcinek ok. 100m aby połączyć z 
drogą powiatową, 
- od 2 lat proszę o geodetę i nic. 
Radny J. Strzelec 
- czy na interpelacje złożone na piśmie powinna być odpowiedź czy nie? 
Radny Z. Gładki 
- przypominam o ostatnich ustaleniach, barierki na moście w Pawłowicach w każdej 
chwili mogą się złamać, 
- od strony Łowini na posesję p. Liburskiego wchodzi woda, co z  tym rowem? 
- w ubiegłym roku w Łowinii zrobiono rów została przecięta droga, zrobiono 
odwodnienie przy przysiółkach a na środku jest problem i asfalt się zapada, 
- poprosił o znaki kierunkowe do Łowini bo pogotowie nie może trafić. 
Radny Z. Konieczny 
- poprosił o wystąpienie do PKP o ustawienie wiaty przystankowej w Klimontowie bo 
poczekalnia PKP została zamknięta i ludzie nie mają gdzie czekać na pociąg. 
Pan Przewodniczący 
- sprawa zamontowania lustra w Rynku, proponuję zorientować się w kosztach i 
załóżmy sami nie czekajmy na powiat bo zakręt jest niebezpieczny, 
- poprosił o wykoszenie poboczy ul. Marianowskiej. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- czy będziemy jeszcze zbierać dary dla powodzian, 
- poprosił o wykoszenie skarpy przy ul. Polnej, po deszczu kamień z pobocza spływa 
do samego Rynku. 
Ad. 5 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sędziszowie. 
Radny J. Strzelec 
-w regulaminie korzystania ze zjeżdżalni są kropki. 
Pan K. Chmaruk 



- uzupełnimy te miejsca, czekamy na dokładne dane, 
- zaproponował zmianę nazwy w załączniku 10b z Whirlpool na jacuzzi. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 12 głosów – za                  uchwała Nr XLVIII/405/2010 
Ad. 6 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie stawek opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sędziszowie, zapytał czy są propozycje zmian do 
proponowanych stawek. 
Pan Burmistrz 
- proponujemy dopisać w zał. Nr 1  pkt. 8 – wypożyczenie leżaka do 4 godz. 2zł. 
- zał. Nr 2 dopisać pkt. 12 – całodobowe korzystanie z obiektu z wyłączeniem 
urządzeń objętych odrębnymi cennikami 35zł za dobę. 
- zał. Nr 3 pkt.8 dopisać – odpłatność dla dzieci i młodzieży szkolnej w godzinach 
zajęć z wychowania fizycznego 2zł od osoby za godzinę lekcyjną. 
Radny Strzelec 
- na ostatniej sesji mówił Pan aby nie było możliwości korzystania przez pewne grupy 
a dziś w dokumencie widzę zapis Kluby i Stowarzyszenia, 
Stawiam wniosek formalny o wykreślenie w załącznikach do uchwały:  
- punktu 4 w załączniku Nr 2, 
- punktu 7 w załączniku Nr 3. 
Pan Burmistrz 
- żadne inspiracje mną nie powodowały są to sprawy do przemyślenia, wysokimi 
cenami można zabić ilość i przez to ogólny przychód. W stowarzyszeniach mamy np. 
SKS, Kultury Fizycznej i Sportu pracują społecznie, organizują młodzież zastanówmy 
się czy tą zmianą nie wylejemy dziecka z kąpielą. Ulgowy bilet na basen kosztuje 5zł. 
My nie wiemy jaka będzie aktywność nauczycieli i młodzieży po godzinach. 
Radny S. Łazarski 
- należy zastanowić się nad kwotą 2zł od dzieci a co do reszty podzielam wniosek 
radnego Strzelca. 
Pan Burmistrz 
- my chcemy aby młodzież korzystała z basenu przynajmniej 2 godz. tygodniowo w 
ramach WF, 
Pan K. Chmaruk 
- o basen nie ma co kruszyć kopii. 
Radny J. Strzelec 
- my dajemy dotacje do takich podmiotów jak Klub Unia i jeszcze tutaj mają być ulgi, 
- rolnikowi o 20gr nie chcemy obniżyć a tu dajemy ulgi pewnym grupom. 
Radny Z. Konieczny 
- czy dotyczy to tylko Klubów i Stowarzyszeń a czy wszystkich dzieci? 
Pan K. Chmaruk 
- jeśli damy 100% dla Klubów to trzeba dołożyć do jednostki, czy tak czy inaczej 
pieniądze muszą być wydane. 
Radna B. Wójcik 
- jak będzie po zajęciach traktowana klasa sportowa czy jako Klub. 



Pan Burmistrz 
- to będzie sekcja sportowa,  
- myślę że wątpliwość jest czy to mają być wszystkie stowarzyszenia a czy tylko 
sportowe? 
Pan K. Chmaruk 
- tylko Kluby i Stowarzyszenia sportowe, przy OSiR na pewno powstaną sekcje 
sportowe. 
Wiceprzewodniczący J. Gładki 
- mając na względzie że współpracujemy z innymi gminami cennik ma być jednakowy 
dla wszystkich, mamy uwzględniać jak najmniej ulg żeby była czystość. 
My decydujemy o organizacji naszej gminy i powinniśmy corocznie podejmować 
uchwałę o ulgach i dotacjach dla naszej gminy, przyjmijmy uchwałę wyrzucając zapis 
o ulgach. 
Na następną sesję przygotować uchwałę o dotacjach dla naszych dzieci np. 4zł do 
każdego biletu a dziecko płaci 1zł. Po to budowaliśmy żeby dzieci i młodzież szkolna 
mogły korzystać. Do końca roku przetestujemy jak to będzie funkcjonować, w cenniku 
zawrzeć jak najmniej ulg a my ustalimy dotacje. 
Pan Burmistrz 
- przedyskutujmy w spokoju zapis mówi że bilet ulgowy kosztuje 5 zł, to nasza wola 
jak to rozłożymy czy 1 zł od dziecka a resztę z budżetu. 
- radca sprawdzał i nie ma żadnego ruchu bez zatwierdzenia przez Radę. 
Pan K. Chmaruk 
- szkoła musi zawrzeć umowę na te 2zł bo to nie dziecko będzie płacić a pozostałą 
kwotę dopłaci gmina. Uważamy że Komitet rodzicielski zapłaci ze swoich pieniędzy. 
Wiceprzewodniczący J. Gładki 
- wybudowaliśmy obiekt żeby dzieci korzystały, coś muszą płacić aby szanowały 
może być 1zł a resztę do 5zł dajemy dotację dla OSiR. 
Pan K. Chmaruk 
- OSiR nie będzie mógł przyjąć tej 1zł. 
Pani Skarbnik 
- nie mówmy o dotacji, jednostka budżetowa jest tak finansowana, że dajemy 100% na 
jej działalność a wszystkie ich dochody wpływają do naszego budżetu. 
Radna B. Wójcik 
- nie liczmy na pieniądze z Komitetu Rodzicielskiego bo płacą go jednostki, na 
zakończenie roku aby kupić uczniom nagrody szukamy sponsorów. 
Pan Burmistrz 
- koszt funkcjonowania obiektu będzie w granicach 1,3mln zł , chcemy częściowo 
zniwelować te koszty wpływami z biletów, ustalmy ten koszt od ucznia 1 – 2 zł + Vat 
to będzie ok. 100tys. zł, liczymy na spełnienie deklaracji zakładów na wykup 
karnetów dla pracowników. 
Wiceprzewodniczący J. Gładki 
- mnie chodzi o to że jeśli zapiszemy że nasze dzieci płacą 1zł to w Wodzisławiu i 
Słupi nikt nie będzie patrzył że gmina dołoży do kwoty 5zł. Będą uważać że my ich 
kosztem naszym dzieciom dajemy 1zł a oni płacą 5zł. 
Radny J. Strzelec 
- nasze dzieci pójdą na basen a im dojdą jeszcze koszty dojazdu. 



Pan Burmistrz 
- my też będziemy dokładać przywożąc dzieci ze szkół wiejskich. Gminy nie mogą 
patrzeć na to że nasze dzieci płacą 1zł, bilety ulgowe szkolne są dla wszystkich po 5zł. 
Pan K. Chmaruk 
- ustalmy odpłatność dla dzieci i młodzieży z terenu naszej gminy w godzinach zajęć z 
WF czy 1 czy 2zł. 
Pan Burmistrz 
- chodzi o opłaty ponoszone bezpośrednio przez nasze dzieci. 
Radny Z. Konieczny 
- licząc 2zł/godz. x dwie godziny tygodniowo x 10 miesięcy to daje 160zł od 1 
dziecka. 
Radny S. Łazarski 
- u nas 64 oddziały + Wodzisław + Słupia to i tak się w jednym czasie nie pomieszczą, 
nie wiemy jak będą realizowane umowy z gminami. 
Radny J. Strzelec 
- utrzymanie obiektu miało kosztować 700tys. a dziś mówicie 1,3mln zł to jakie będzie 
zadłużenie budżetu, tu nikt nie chce wam przeszkadzać. Proszę przegłosować mój 
wniosek. 
Pan K. Chmaruk 
- kawiarnia będzie wydzierżawiona ale zapiszemy w umowie że można będzie 
wynająć salę na 12 godz. za 500zł i odpłatność będzie wpływać na konto OSiR. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Jana Strzelca: 
Zał. Nr 2 wykreślić pkt. 4 
Zał. Nr 3 wykreślić pkt.7 
Głosowanie  
5 głosów –za  
3 głosy – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się 
Pan K. Chmaruk 
- proponujemy w zał. 3 pkt. 8 zapisać – 2 zł od ucznia za 45min zajęć lekcyjnych w 
ramach WF dla których organem prowadzącym jest gmina Sędziszów. 
Radny M. Gliwiński 
- stawiam wniosek formalny aby to była 1zł + Vat. 
Głosowanie  
11 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie stawek opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 
OSiR. 
Głosowanie 
12 głosów –za               uchwała Nr XLVIII/406/2010 
Ad. 7 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu  za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 



finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowego Centrum Kultury 
i Miejsko Gminnego Ośrodka Zdrowia. 
Głosowanie 
12 głosów – za            uchwała Nr XLVIII/407/2010 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Uchwałę w sprawie odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Wojciechowicach. 
Radny J. Strzelec 
- co się dzieje w tych Wojciechowicach? 
Pan Burmistrz 
- jest to nasza działka zabudowana, mieszka tam starsza chora osoba, sami sobie 
wyremontowali i wieś zgodziła się na wydzierżawienie ( na sprzedaż nie). 
Głosowanie uchwały 
1o głosów –za 
1 głos – wstrzymujący się         uchwała Nr XLVIII/408/2010 
Ad. 9 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie pomocy rzeczowej. 
Pan Burmistrz 
- doszło do kompromisu z Powiatem, ZDP rozstrzygnął przetarg na odcinki dróg , są 
one wymienione w następnej uchwale a my przejęliśmy na siebie budowę chodników 
przy Klimontowskiej i Polnej, po wykonaniu zostaną one przekazane dla ZDP który 
będzie ich zarządcą. Obawiamy się tylko komplikacji przy Klimontowskiej bo jest to 
teren PKP. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie pomocy rzeczowej 
Głosowanie 
10 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się         uchwała Nr XLVIII/409/2010 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie pomocy finansowej partycypacja w odbudowie dróg 
w wys. 450.000zł 
Głosowanie 
10 głosów –za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się           uchwała Nr XLVIII/410/2010 
- przedstawiła zmiany do uchwały budżetowej, deficyt zmniejsza się o 40tys. zł, 
Zmiany w OPS z uwagi na długotrwałe zwolnienie lekarskie Kierownika, 
- umowa o wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego E – Świętokrzyskie rozbudowa 
systemu informatycznego w latach 2010 – 2012 z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego, 
-  Wydział BRI zwraca się o zabezpieczenie środków na Kompleks z przeznaczeniem 
na zakup komputerów, mebli kuchennych, sprzętu AGD, rolety, strona internetowa, 



utrzymanie na okres IX – XII 2010, 300tys. wynagrodzenie + pochodne, kwota ta 
będzie z tytułu dochodu podatku od nieruchomości od osób prawnych. 
- dobudowa oświetlenia w Słaboszowicach w stronę Potoka 9000zł, środki zostały z 
zadania wymiana słupów i opraw na oś. Sady III etap. 
Odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 
Radny J. Strzelec 
- znów tworzymy nowe zadanie, nie są to dobre sprawy gdy w środku roku tworzymy 
nowe zadanie gdy przez 3 lata nie można zrobić w Przełaju, a tu nowe zadanie i mieści 
się w budżecie. 300tys zł na wynagrodzenie za 4 miesiące to na rok wyjdzie 1.2mln zł 
a gdzie reszta kosztów? 
Pan Burmistrz 
- we Mstyczowie na oświetlenie nie ma zgody a robić od drugiej strony to będą zbyt 
duże koszty, Słaboszowice planowaliśmy ale nie było zgody, teraz ta osoba zmarła i 
jest zgoda spadkobierców. 
Pani Skarbnik 
- 300tys zł na pewno nie pójdzie na same płace, 4 osoby przechodzą z Bazy TKR i dla 
nich są środki, przeliczymy ile potrzeba na płace a ile na wydatki rzeczowe. 
Radny J. Strzelec 
- kto będzie ustalał wynagrodzenie? 
Pani Sekretarz 
- jednostka będzie działać na podstawie ustawy o pracownikach samorządowych a 
Dyrektor utworzy Regulamin wynagradzania pracowników OSiR. 
Zatrudnienie również będzie ustalał Dyrektor OSiR. 
Pani Skarbnik 
- podała podział kwoty 300tys zł, załącznik Nr 2 wydatki budżetowe: 
152.800 zł – wynagrodzenie 
23.210 – ubezpieczenie społeczne 
3.744 zł – Fundusz Pracy 
120.246 zł –wydatki rzeczowe, energia, CO 
Głosowanie 
10 głosów –za 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy 
Głosowanie 
10 głosów – za                 uchwała Nr XLVIII/411/2010 
Ad. 10 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi dla radnych: 
W. Tabor – sprawdzimy przysypany przepust, 
- sprawdzimy zamuloną drogę co trzeba zrobić, 
- geodeta jest na urlopie będzie dopiero po połowie sierpnia, będziemy rozmawiać z 
Panem Grad który otwiera biuro geodezyjne może zechce wykonywać usługi dla nas. 
J. Strzelec – na interpelacje odpowiadaliśmy na sesji. 
Radny J. Strzelec 
- na drodze od Mstyczowa do Karczowic kamień wysypany nie tam gdzie trzeba. 
Pan Burmistrz 



Z. Gładki – w rozmowie ze Starostą ustaliliśmy że na 2011 rok znaczne środki zostaną 
przeznaczone na rowy, w br mają być tylko naprawy awaryjne bo nie ma środków np. 
Gniewięcin gdzie zalewa posesje p. Gądek i p.Nowak, 
- u nas też trzeba będzie kopać wiele rowów bo woda nie wsiąka tylko się rozlewa, 
- prosiłem Starostę o spotkanie w sprawie rowów które leżą we wspólnym terenie, ale 
mamy robić tylko w sytuacjach awaryjnych, 
- znaki kierunkowe dla Łowini zrobimy. 
Z. Konieczny – napiszemy pismo do PKP w sprawie przystanku. 
A. Mysiara – słuszny wniosek w sprawie lustra w Rynku, rozeznamy koszty i kupimy. 
- w tym tygodniu ZUK wykasza przy wszystkich drogach gminnych. 
Z. Adamski – sprawę darów dla powodzian rozezna Pan Barski, 
 - przy ulicach Polnej i Rzecznej prace są zaplanowane. 
Ad. 11 
Wiceprzewodniczący J. Gładki 
- zapytał kiedy będzie gotowy Plan Zagospodarowania Miasta? 
Pan Burmistrz 
- zmiana ustawy wprowadziła konieczność uzgodnień z jeszcze jedną instytucją, na 
dziś nie da się określić ile to jeszcze potrwa, 
- tam gdzie chcą już rozpoczynać budowę wydajemy indywidualne decyzje. 
Radny J. Strzelec 
- Mstyczów 58 z sąsiedniej posesji nachylona stara topola i akacja, mieszka tam 
starsza samotna osoba, wczoraj wydzwaniała do wszystkich  bo złamany konar upadł 
na studnię, boi się żeby drzewo nie spadło na jej dom, jak można jej pomóc żeby 
sąsiad wyciął drzewo. 
Pani Sekretarz 
- jeśli jest bezpośrednie zagrożenie to można wejść i wyciąć zwisające gałęzie, musi 
być ocena czy jest zagrożenie, sprawdzimy. 
Radny J. Strzelec 
- co dalej z malowaniem Komisariatu Policji? 
Pan Burmistrz 
- Policja zbiera oferty od firm i wtedy przedstawi na sesji ile potrzeba pieniędzy. 
Radny Z. Sobota 
- zapytał czy środki funduszu sołeckiego można przekazać sąsiedniej wsi? 
- w Borszowicach jest konieczność remontu kaplicy. 
Pani Sekretarz 
- można przekazać na wspólne zadanie ale na remont kaplicy nie. 
Radny Z. Konieczny 
- w Podsadku jest zrobiony odcinek wodociągu, p. Kowal twierdzi że z odwiertu 
płynie jej woda do suteryny. 
Pan Burmistrz 
- sprawy dotyczące wodociągu proszę bezpośrednio zgłaszać do ZUK. 
Radny Z. Gładki 
- poprosił o wykoszenie szerszego odcinka na rozjeździe w Pawłowicach do sklepu i 
do p. Tatarczuch. 
Pani Skarbnik 



- dziś podjęliśmy uchwałę, której § 1 mówi że każdy do 31 sierpnia dostanie 
informację o realizacji zadań z funduszu sołeckiego. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- znów są problemy z przejechaniem sprzętem pod zwisającymi kablami 
telefonicznymi, jak ktoś zerwie to musi za szkodę zapłacić. 
Pani H. Barska 
- w ubiegłym roku byłam z tym problemem w TPSA ale efektu żadnego nie ma. 
Ad. 12 
Przewodniczący zamknął obrady XLVIII sesji rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                 Sekretarz                                     Przewodniczył 
 
 


